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Aika: 16:30-19:08 

Paikka: Etäkokous (Teams) 

Läsnä:  Al-Khafaji Sami, Eiden Paavo, Erolin Kassius, Gerlander Vivian, Goshnaw Naz, 
Heib Salma, Heiskanen Pessi, Helin Iida, Helin Saara (poistui 17:45), Hietanen Lauri, 
Hursti Hilma, Ibrahim Hodan, Iisaho Sami, Ilvonen Aada, Jantunen Leevi, Jumah Didar, 
Katainen Saara, Kimpiharju Akseli, Kivioja Joona, Komulainen Aaron, Lilja Christian, Lin 
Kelvin, Manninen Kasperi (saapui 16:55), Männikkö Fiia, Nissinen Vilma, Rafle Mariam 
(saapui 16:44), Rantapää Niklas, Rantatupa Pauli, Räty Paavo, Salmela Niklas, Seoudi 
Josef, Siltanen Juuso, Smith Oscar, Solala Totti, Suominen Milla, Virolainen Juho, 
Voutilainen Ida, Westerlund Matilda, Weurlander Hans  

Muita läsnäolijoita: Juha Laakso 

 
 
 
1§ Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 
 
Selostus 

Yleiskokous on laillinen ja päätösvaltainen, jos kokouskutsu on 
toimitettu kaikille nuorisovaltuutetuille kolme (3) päivää ennen 
kokousta. 

Päätös 

Todettiin läsnäolijat.  

Puheenjohtaja totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja 
päätösvaltaiseksi. 

 
2§ Kokouksen järjestäytyminen 
 
Selostus 

Valitaan pöytäkirjantarkastaja, kaksi ääntenlaskijaa ja sihteeri. 

Päätös 

Niklas Salmela toimii pöytäkirjantarkastajana. 

Niklas Salmela ja Pessi Heiskanen toimivat ääntenlaskijoina. 

Juha Laakso toimii kokouksen sihteerinä. 
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3§ Ilmoitusasiat 

- Käytiin keskustelua nuorisovaltuustolaisena toimimisesta ja kaikkia 

koskevan, arvostavan vuorovaikutuksen merkityksestä, myös 

tässä poikkeustilanteessa. Muistetaan, että Teams-kokoukset ovat 

yhtä virallisia kokouksia, kuin valtuustotalollakin pidettävät 

kokoukset. Ei käytetä kokouksen chattia pelleilyyn ja vitsailuun 

kokousten aikana. Ei myöskään täytetä Nuvan virallista WhatsApp-

ryhmää muilla viesteillä, etteivät siellä jaettavat, viralliset 

tiedotusasiat huku. Kaikki vastaavat linkin kautta nuvan 

fiiliskyselyyn, jolla kartoitetaan nuorisovaltuuston ilmapiirin laatua. 

- Tiedoksi nuorisovaltuustolle vastaus viime kauden Nuvan 

kannanottoon Kestävän kehityksen opetuksesta kouluissa: 

https://drive.google.com/file/d/14e0-

da3wwmTxaxWWe7ddHgLh0OaxkuYf/view?usp=sharing 

- Tiedoksi nuorisovaltuustolle vastaus aloitteeseen Koulujen 

kierrätysmahdollisuuksia parannettava: 

https://drive.google.com/file/d/1ogr4iq_0-

RuZsSGFT4Oi6n1TOw1TMCGg/view?usp=sharing 

- Ystävyysnuorisovaltuuston tapaaminen 14.10. Oulun 

nuorisovaltuuston kanssa.   

- Nuvan englanninkielinen teksti, jo hyväksyttyyn VLR-raporttiin 

tehdään suomeksi ja päivitetään. 

- Miljoonan puun talkoot pidettiin 29.8. Hyvä tapahtuma, joka 

toteutettiin turvallisuusohjeet huomioiden. 

- Kaupungin hallituksen kokoukset pidettiin 31.8., 7.9. ja 21.9. 

- Kaupungin valtuuston kokous pidettiin 14.9. 

- Vihreiden ja nuvan keskusteluhetki pidettiin 8.9. Myös Uudenmaan 

Kookomusnuorten kanssa mahdollisuus keskustelutilaisuuteen.  

- Nuva ja oppilaskunnat, opetuksen pyöreä pöytä -

suunnittelukokous pidettiin 16.9. Toimintasuunnitelman kohdat 

etenevät tämän suhteen. 

- Hallituksen kokous pidettiin 18.9. 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://drive.google.com/file/d/14e0-da3wwmTxaxWWe7ddHgLh0OaxkuYf/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/14e0-da3wwmTxaxWWe7ddHgLh0OaxkuYf/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1ogr4iq_0-RuZsSGFT4Oi6n1TOw1TMCGg/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1ogr4iq_0-RuZsSGFT4Oi6n1TOw1TMCGg/view?usp=sharing
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4§ Espoon nuorisovaltuuston avoin kirje Helsingin seudun liikenne -kuntayhtymän 

hallitukselle liittyen matkalippujen hintojen korotuksiin 

 

Selostus 

 
Pääkaupunkiseudun nuorisovaltuustojen avoin kirje Helsingin seudun 
liikenne -kuntayhtymän hallitukselle liittyen matkalippujen hintojen 
korotuksiin 
 
Arvon Helsingin seudun liikenne -kuntayhtymän hallitus, 
 
HSL on kärsinyt Covid-19 -pandemian johdosta valtavia taloudellisia 
tappioita ja tulevaisuudenkuva näyttää synkältä. Espoon ja Vantaan 
nuorisovaltuusto sekä Helsingin nuorisoneuvosto haluavat kuitenkin 
muistuttaa teitä siitä, miten tärkeä ja arvostettu asia julkinen liikenne on 
nuorten keskuudessa.  
 
Taloudelliset tappiot on välttämätöntä korvata, mutta esimerkiksi Espoon 
ehdottama 5% lippujen hintojen korotus aiheuttaa segregaatiota ja osuu 
vähäosaisiin, sekä nuoriin. Me pääkaupunkiseudun nuorisovaltuustot 
vaadimme, ettei monelle ainoan kulkutavan tarjoava julkinen liikenne kallistu 
tulevaisuudessa kohtuuttomasti. 
 
Eriarvoistavan luonteensa lisäksi lippujen hintojen nostaminen olisi 
valitettavaa myös kestävän kehityksen näkökulmasta. Joukkoliikenteen 
käyttö matalan kynnyksen ekotekona on äärimmäisen olennaisessa 
asemassa kestävää tulevaisuutta rakennettaessa. Lippujen hintojen 
korottaminen nostaa kynnystä käyttää julkista liikennettä.  
 
Tunnustamme sen tosiasian, että nykyisessä taloustilanteessa lisätuloja on 
saatava jostakin. Siksi puollamme ehdotettua tarkastusmaksun korotusta 
sekä tuemme muiden kuin HSL-kortilla tai -mobiilisovelluksella ostettujen 
lippujen hinnan korottamista. 
 
Vastuu ratkaisuista on teillä. Pääkaupunkiseudun nuorisovaltuustot vaativat 
kuitenkin, ettei HSL-kortin tai -sovelluksen kausilippujen hintoja nosteta. 
Hintojen nostaminen romuttaisi pääkaupunkiseudun hienon tahtotilan ja 
käänteentekevät ratkaisut, joilla HSL-alueelle on rakennettu julkista 
liikennettä. 
 
Pääkaupunkiseudun nuorten, Espoon ja Vantaan nuorisovaltuustojen sekä 
Helsingin nuorisoneuvoston puolesta, 
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Lauri Hietanen 
Espoon nuorisovaltuuston puheenjohtaja 
laurith72@gmail.com 
045 8812136 
 
August Kiattrakoolchai 
Helsingin nuorisoneuvoston puheenjohtaja 
august.kiattrakoolchai@gmail.com 
 
Matilda Hoviniemi 
Vantaan nuorisovaltuuston puheenjohtaja 
matilda.hoviniemi@vantaa.fi 

 

 
Käsittely  

Käytiin keskustelua ja äänestettiin, hyväksytäänkö avoin kirje 

sellaisenaan vai tehdäänkö siihen vielä muutosehdotuksia. 

Ensimmäisessä äänestyksessä hyväksyttiin pohja muutosehdotuksia 

vastaan äänin 21 kyllä, 14 ei ja 4 tyhjää. Toisessa äänestyksessä 

hyväksyttiin avoin kirje äänin 19 kyllä, 16 ei ja 3 tyhjää. 

 

Päätös  

 

Hyväksyttiin Pääkaupunkiseudun nuorisovaltuustojen avoin kirje 

Helsingin seudun liikenne -kuntayhtymän hallitukselle liittyen 

matkalippujen hintojen korotuksiin. Eriävän mielipiteen esittivät 

seuraavat nuorisovaltuutetut: Aaron Komulainen, Niklas Salmela, 

Leevi Jantunen, Paavo Räty, Juuso Siltanen, Kasperi Manninen ja 

Hans Weurlander. 

 

 

5§ UBC-seminaarien edustajien valinta 

Selostus  

 

Nuorisovaltuustolta tarvitaan yksi ehdokas komission online -

tapaamisiin lokakuussa (8. ja 22.10.) Valitaan myös nuorten ryhmä, 

joka kokoontuu syyskuun lopulla - lokakuun alkupuolella 

valmistelemaan ajatuksiaan EUSBSR:n online-tapaamiseen 17.10.   

 
 

mailto:laurith72@gmail.com
mailto:august.kiattrakoolchai@gmail.com
mailto:matilda.hoviniemi@gmail.com
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Käsittely  

Online-tapaamisiin (8. ja 22.10.) edustajaksi ilmoittautuivat Christian 

Lilja, Juho Virolainen ja Hilma Hursti. Suljetussa lippuäänestyksessä 

Christian sai 17 ääntä, Juho sai 15 ääntä ja Hilma sai 5 ääntä. Tyhjiä 

ääniä annettiin 1. 

 

17.10. pidettävään online-tapaamiseen halukkaiksi osallistujiksi 

ilmoittautuivat Juho Virolainen, Hilma Hursti, Vilma Nissinen, Matilda 

Westerlund, Aaron Komulainen, Mariam Rafle, Kasperi Manninen ja 

Hodan Ibrahim.   

 

Päätös  

 

Online-tapaamisiin (8. ja 22.10.) edustajaksi valittiin Christian Lilja ja 

varaedustajaksi Juho Virolainen. 

 

17.10. pidettävään online-tapaamiseen sovittiin osallistujiksi Juho 

Virolainen, Hilma Hursti, Vilma Nissinen, Matilda Westerlund, Aaron 

Komulainen, Mariam Rafle, Kasperi Manninen ja Hodan Ibrahim.  

 

  

6§ Alueellinen lasten ja nuorten hyvinvointi -ryhmien edustajien valinta 

 

Selostus 

  

Alueellisia lasten ja nuorten hyvinvointiryhmiä on neljä: Espoonlahti, 

Keski- ja Pohjois-Espoo, Matinkylä-Olari-Tapiola sekä Leppävaara. 

Ryhmien puheenjohtajina toimivat alueiden perusopetuksen 

aluepäälliköt ja jäsenet ovat eri toimialojen päälliköitä. Ryhmä 

keskustelee ja toimeenpanemme työntekijöittemme kanssa lasten ja 

nuorten kaupunkitasoisen hyvinvoinnin ohjausryhmän ja johtoryhmän 

antamia tavoitteita (tällä hetkellä mielenterveys, päihdehaitat ja 

perheiden sähköiset palvelut). Työ on verkostomaista ja antoisaa. 

Kokouksia on noin kuusi kertaa vuodessa ja ne ovat välillä koko 

kaupungin yhteisiä ja välillä alueellisia. Alueitten ilmiöt ja tarpeet ovat 

erilaisia, joten alueellisen työn merkitys on suuri. Ryhmä kaipaa 

nuorten ääntä, näkemystä ja osallistumista keskusteluun. 
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Käsittely  

Sovittiin edustajat alueellisiin lasten ja nuorten hyvinvointityöryhmiin. 

 
 
Päätös 
 

Sovittiin Espoonlahden työryhmään edustajaksi Iida Voutilainen ja 
varaedustajaksi Hodan Ibrahim. 
 
Sovittiin Keski- ja Pohjois-Espoon työryhmään edustajaksi Iida Helin ja 
varaedustajaksi Aaron Komulainen. 
 
Sovittiin Matinkylä-Olari-Tapiolan työryhmään edustajaksi Milla 
Suominen ja varaedustajaksi Aada Ilvonen. 
 
Sovittiin Leppävaaran työryhmään edustajaksi Vilma Nissinen ja 
varaedustajaksi Matilda Westerlund. 
 
 

7§ Työryhmien tilannekatsaus 

 
Selostus 

  

Käydään läpi työryhmien ja niihin kuuluvien lautakuntaedustajien 

tilannekatsaus. 

 
Päätös 

 

- Juha osallistui Espoo kaikille – stop vihapuheelle työryhmän 

kokoukseen 9.9. Työryhmän vuosikellon mukaisesti, 

nuorisovaltuusto tuottaa sisältöä Lapsen oikeuksien päivään 

20.11.  

- Osallistava Espoo – työryhmässä käytiin osallistamisen mallia. 

 

 

8§ Alueryhmien tilannekatsaus 

 
Selostus 

 

Käydään läpi alueryhmien tilannekatsaus.  
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Päätös 

 

- Keski- ja Pohjois-Espoon ryhmä kokoustaa. 

 

 

9§ Muut nuorisovaltuuston esille nostamat asiat 

 
Selostus 
 

Muut nuorisovaltuuston esille nostamat asiat. 

 
 
Päätös 

 

- Leevi Jantunen on osallistunut nuorten työllisyyden 

ekosysteemityöskentelyn tulosten kommentointiin. 

- Sami Al-Khafaji osallistuu eskosysteemin julkaisutilaisuudessa 

näytettävän videon tekemiseen. 

- Selvitetään, onko Uudenmaan maakunnallinen nuorisovaltuusto 

enää toiminnassa. Tästä voidaan olla yhteydessä Vantaan 

nuorisovaltuuston puheenjohtajaan Matilda Hoviniemeen. 

- Sami Iisahoa on pyydetty Omnian teemaviikolle esittelemään 

nuorisovaltuuston toimintaa esittelyvideon muodossa. 

 
 
 
 
 
 
_______________________  _______________________ 
Puheenjohtaja   Sihteeri   
Lauri Hietanen   Juha Laakso  
  
 
 
_______________________    
Pöytäkirjantarkastaja 
Niklas Salmela  
 
 
Espoossa ____/______      
     


